
OLYMPIASOUDUN LAJIJAOSTO 

29.8.2022 klo 18 TEAMS 

Paikalla: Ilona Hiltunen SMSL, Laila Finska-Linna SMSL, Joonas Rokkanen Hmls, Esa Marttinen LS, Aura 

Forsberg ES, Markku Hirvinen TS, Marleena Valtasola SMARK, Niina Ijäs Tako, Joacim Blomster PRK, Timo 

Virta NRC, Matti Jääskeläinen VVV, Markus Lehtiniemi KVVK/tuomari 

 

MUISTIO 

1. Olympiasoudun strategiatyöstöä 

 

Kerrattiin kesän aikana muodostetut olympiasoudun seuraavien vuosien tavoitteet: 

harrastajamäärän kasvattaminen (junioripainotteisesti), valmentajien/ohjaajien/toimijoiden 

määrän lisääminen sekä valmennuksen ammattimaistaminen, kansallisen kilpailutoiminnan 

elinvoimaisuuden parantaminen sekä kansainvälinen urheilumenestys. Tavoitteet on yhdessä 

hyväksytty ja todettiin myös, että kansainvälisen urheilumenestyksen toteutumiseksi kolmen 

ensimmäiseksi mainitun tavoitteen pitää toteutua. 

 

Käytiin läpi lajiliittotasolla tehtäviä toimenpiteitä sekä keskusteltiin niiden vastuunjaosta. 

Ehdotettuja toimenpiteitä seuraaville vuosille on PP-esityksen diassa 5. Toimenpiteet on kerätty 

seurojen tehtävistä ja koostettu aiemmissa lajijaostoissa sekä lisätty tässä lajijaostossa tulleet 

uudet ehdotukset. 

 

Toimenpiteistä keskusteltiin seuraavasti. 

 

Harrastajamäärän kasvuun liittyen 

• Näkyvyyden lisäämistä pidettiin tärkeänä ja siihen liittyen ehdotettiin esim. lajin mainoksia 

lehdissä, lajia markkinoivaa materiaalia liiton some-tileille, perinteisen median näkyvyyden 

tärkeyden huomioimista (soutukouluilmoitukset + kisajutut paikallisessa sanomalehdessä 

tärkeitä seuran ja lajin näkyvyyden kannalta). Näkyvyyden lisäämisessä paikallisesti 

seurojen oma vastuu on iso, mutta liiton yleiset tiedotteet esim. kilpailuista ovat suureksi 

avuksi. 

• Rekrytointimallien jakamista seurojen kesken pidetään tärkeänä, mutta Facebookia ei 

nähty hyväksi kanavaksi seurojen yhteydenpitoon. Muita kanavia ja/tai webinaareja 

pohditaan. Takon joukkueveneprojekti nousi esiin. Moni piti hyvänä rekrytointia 

joukkuetoiminnan kautta. Puhuttiin, että yhdessä tekemisen kulttuuria pitäisi saada 

enemmän. 

• Lajimateriaalien teko. Hyödynnettävä jo olemassa olevaa materiaalia, esim. Rowing 

Challenge -hankkeen yhteydessä syntynyt materiaali. 

• Seurojen sparraamista/yhteydenpitoa liitosta pidettiin tärkeänä. 

Valmentaja/ohjaajamäärän kasvuun liittyen 

• Järjestettävä säännöllisesti NOK-koulutus sekä valmentajien/ohjaajien tapaamisia 

• Ohjaajastipendit tärkeä asia. Tarjolla seuroille stipendejä eri kanavista. Liiton puolesta 

voitaisiin koota vaihtoehtoja, joita seurat voivat hakea. 

Kansallisten kilpailujen elinvoimaisuuteen liittyen 



• lisättävä joukkueveneitä 

• esim. cup, johon sitoutetaan seurat 

 

2. Toimintasuunnitelma 2023 

 

Alustavat tavoitteet ja toimenpiteet 

• Rowing Challengen jatkuminen ja hyödyntäminen: visuaalinen ilme, materiaalit, näkyvyys, 

sparraus, toimintamallit 

• Seurojen sparraaminen/yhteydenpito, kuten Rowing Challenge-hankkeessa jatkuttava 

• Kilpailukalenteri 2023 tehdään seuraavassa lajijaoston kokouksessa. Seurojen tulee 

etukäteen miettiä, mitä kilpailuja he voisivat järjestää. Huomioitava kv-kisakalenteri! 

• NOK, markkinoitava uusille lajin ohjaajille, esim. vanhemmille. 

• Kooste ohjaaja/valmentajastipendeistä, joita seura voi hakea. 

 

Jaoston rakenne ja toiminta päätettiin pitää samana kuin tänä vuonna on ollut. Eli jokaisesta 

seurasta on nimetty edustaja, joka on aktiivinen jaostossa ja estyessään osallistumasta jaoston 

kokouksiin/toimintaan värvää jonkun muun seurasta tilalle. Ehdotettiin, että jaoston 

puheenjohtajana toimisi liiton henkilökuntaan kuuluva. 

 

Nostot eli missä asioissa halutaan onnistua 2023 

1. Tapahtumiin enemmän osallistujia 

2. Uusia nuoria lajin pariin 

3. Positiivinen ilmapiiri/toisten kannustaminen 

 

3. Muut asiat 

Käytiin läpi tiedotusasiat (PP-esityksessä). 

 

4. Seuraava lajijaoston kokous 31.10. klo 18. Aiheena kilpailu- ja toimintakalenteri 2023. 


